
2022/23 Foggia Erasmus beszámoló 

A 2022/23-as tanév első és második félévét töltöttem Foggiaban. Eredetileg az első 

szemeszterre nyertem meg az ösztöndíjat, de végül úgy döntöttem megpróbálom újra, és 

hosszabbítási kérelmet nyújtottam be. Habár megvannak a saját nehézségei a 

csereprogramnak Foggiaban, végül nem a városra, hanem az emberekre és a közös 

élményekre fogsz emlékezni.  

Először is nem egyszerű beilleszkedni, hacsak nem beszélsz olaszul. Olaszországban, 

különösen délen nem szokás az angolt kommunikációs szinten elsajátítani. Ami igazán 

meglepő, hogy ezt tapasztaltam fiatalok körében is, és nyilván az idősebb generáció esetében 

is. Ennek előnye azonban, hogy akaratlanul is ragad a nyelv és ezzel együtt a csodálatos olasz 

kultúra. A kultúrsokkra lehet számítani, különösen a délutáni négy és fél órás ebédszünethez 

volt nehéz alkalmazkodni. Ekkor ugyanis bezár minden, kivétel néhány internacionális 

szupermarketet, kávézót és edzőteremet. Az élet sokkal lassabban történik, de valahogyan így 

is többé-kevésbé működőképes a város. Foggia egy kis délolasz város, így a kínálat is sokkal 

inkább az olasz igényekre van kialakítva, és az emberek is legtöbbször szűklátókörűek, de 

összességében érdekes tapasztalat, és a helyi olasz piacok imádnivalóak! Ettől függetlenül is 

rengeteg országból érkeznek nemzetközi hallgatók, Franciaországtól Törökországig. Nagyon 

sok kultúrát ismertem meg és szereztem barátokat Európa-szerte. Nem tartom magam egy 

hazafias magyarnak, de nagyon izgalmas tapasztalat volt, hogyan változott a külföldön töltött 

hónapok alatt a nemzeti identitástudatom. Sosem gondoltam, hogy izgalmas lenne a saját 

országomról vagy kultúrámról beszélni, hiszen nekem magától értetődő minden itthon. 

Viszont a többiek mindig nagy érdeklődéssel hallgatták bármit is meséltem, és ez igazán 

különleges érzés volt. Tekintve, hogy kevés idő áll rendelkezésre, nagyon gyorsan 

kialakulnak a barátságok és kapcsolatok, ami először furcsa érzés lesz. Ennek ellenére tetszett, 

hogy egy támogató környezetet sikerült kialakítanunk, és segítettük egymást ahol csak tudtuk. 

Szerintem ez a legtöbb Erasmus közösségre igaz, de igyekeztünk senkit nem egyedül hagyni, 

hiszen mindenki távol volt az otthonától, és ezt tökéletesen egyszerre élte át mindegyikünk.  

Az egyetemmel kapcsolatos tapasztalataim vegyesek. Alapvetően a kurzusok teljesítése nem 

nehéz, de a szervezésen van még mit javítaniuk. Eltekintve attól, hogy minden félévben több 

száz Erasmus hallgató érkezik a városba, az egyetem még mindig nem áll készen megfelelő 

segítséget nyújtani nekik. Arra fel kell készülni, hogy a legtöbb dolgot, köztük a szállást és a 

professzorokkal való tantárgy egyeztetetést egyedül kell megoldanod. És, hacsak az ESN nem 

tud segíteni, kreatívnak kell lenned. A bűnözéssel kapcsolatos hírek igazak, de külföldiként 

nem igazán kell tartanod ezektől a dolgoktól. Nekem a több, mint féléves ottlétem alatt 

egyszer sem volt részem életveszélyes élményben, pedig nyilvánvalóan kijártam sötétedés 

után is. A centrum alapvetően rendben van éjszaka is. Először talán óvatosabbnak kell lenned, 

pont ugyanúgy, mint bármilyen új városban, amit még nem ismersz, de később otthonosan 

mozogsz.  

Mivel van tapasztalatom az első és második félévvel kapcsolatban egyaránt, azt javasolnám, 

hogy a páros félévet pályázd meg. Egyrészt talán egyszerűbb az otthoni tárgyakat teljesíteni. 

Másrészt az olasz tengerpartok gyönyörűek, és a jobb idő miatt sokkal több lehetőséged van 

strandra menni. Foggianak nincs tengerpartja, de könnyen el lehet jutni Manfredoniaba, ami a 

legközelebbi homokos tengerpart, és sok más elképesztő helyre a tartományban. Rengeteg 



városkát és térséget érdemes Dél-Olaszországban is megnézni, úgyhogy, ha tanácsolhatom, ne 

utazz egyből északra!  

Számomra mindenképpen életre szóló tapasztalat és élmény volt ez a két félév. Nagyon sokat 

tanultam az önállóságról, és az egyedülléttel járó nehézségekről. Viszont sokat tanultam saját 

magamról is, és arról hogyan tudok megküzdeni ezekkel a nehézségekkel. Mindig hálás 

leszek az Erasmuson megismert barátaimért, és a rengeteg gyönyörű helyért, amit egyébként 

valószínűleg sosem fedeztem volna fel turistaként.  

Tóth Viktória  


